



ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်

လါယူၤ ၂၀၁၅ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ် -22-180-D1

ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ် ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်:

သုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤမၤပျံၤမၤဖုးသဝီမိဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဖိၣ်ပီၤတၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်
(လါအုၣ်ဖြၣ် တုၤ လါမ့ၤ ၂၀၁၅နံၣ်)

ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်အသးဖဲ တန့ဆါကီၢ်ဆၣ်၊ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤ ဖဲ လါအုၣ်ဖြၣ် ၂၀၁၅ ဒီး လါမ့ၤ ၁၀၁၅, ၂၀၁၅နံၣ် အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ဃး ထံကီၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ဒိၣ်ချ့သုးရၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ်-၅၄၇ သုးဖိတဖၣ် မၤပျံၤမၤ ဖုးသဝီမိ ဒိၣ်ဖျါခးထီၣ်ကျိဆူတၢ်ဖးဖိ ဒီးတဲသဝီမိလၢကဒီးလီၤဟီၣ်လၢအိၣ်မ့ၢ်ပီၤဖဲအသုးကလၢကပၤတၢ်လီၤဝးဝး အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤမ့ၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အိၣ်ဝဲ မ့ၢ်လၢသုးကလၢအံၤအိၣ်ဆိလီၤအသးဘူးဒီးသဝီတဖၣ်အသိန့ၣ် လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး BGF သုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်သဝီမိတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီလၢသုးသ့ၣ်တဖၣ် အံၤ ကဖီၣ်ဘၣ်ဖုးပီၤတၢ်ဖဲတန့ဆါကီၢ်ဆၣ်ပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ.¹

ထံကီၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC)သုးဖိမၤပျံၤမၤဖုးသဝီမိ

ဖဲလါအုၣ်ဖြၣ် ၂၀၁၅, ၂၀၁၅နံၣ် မုၢ်နးဒီအဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC ဒိၣ်ချ့သုးရၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် -၅၄၇ သုးဖိဖဲ တန့ဆါ သုးကလၢပူၤတဖၣ် ထံၣ်သဝီမိလၢအိၣ်ဖဲသုးကလၢကပိၣ်ကပၤတဖၣ်ဟးဃုလုအိၣ်တကံၤ အသိ အဝဲသ့ၣ် ခးသိၣ်ထီၣ်ကျိဆူမုၢ်န့ၣ်လီၤ. တန့ဆါသုးကလၢအံၤ အိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲ တန့ဆါသဝီ. တန့ဆါကီၢ်ဆၣ်၊ ဖၣ်အၣ် ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီမိတဖၣ် နၢ်ဟူးသုးတဖၣ် SAC ခးကျိသိၣ်တဘျီဃီ သဝီမိ လၢအိၣ်လၢလီၤမံခိၣ်တဖၣ် ဃုၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤ ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယိၣ်လၢတၢ်ဒုးကကဲထီၣ် ဘၣ်ဖုးလၢအဝဲသ့ၣ်ပူၤတဝါပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီမိလၢအိၣ်ဘူးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်အကျါတဂၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒ်အံၤ “ကဲထီၣ်သးဖဲပမံအဆၢကတီၢ်. ပဘၣ် ယိၣ်လၢတၢ်ဒုးကကဲထီၣ်ဘၣ်ဖုးအသိ ပကံၤကရီၤဃုၣ်န့ၣ်ဆူ တၢ်ပူၤတဘျီဃီန့ၣ်လီၤ.” ဝုၣ်တဖၣ်တုၤ သဝီမိအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီၢ် ဃုၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤ ဒီးတနီၤန့ၣ်စံးဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဃုၣ်ဖိအဖိတချးဘၣ်. သဝီမိတဖၣ် ဆိကမိၣ်တယး

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါမ့ၤ ၂၀၁၅ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢ ဟ့ၣ်ထီၣ် အီၤလၢ လီၤကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂ်ဝီခွဲးယာ် ကရူၤ KHRG လၢကမၤနီၣ် မၤသါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် ဖဲလီၤကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၢ်ကစၢ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၣ်ပုးအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ဝဲလၢ SAC သုးတဖၣ်ခးသီၣ်ကျိ ဒ်သိးကမၤပျံၤသဝီဖိလၢအယုအီၣ်တကံၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအါအါဂီၢ်ဂီၢ် လၢအအိၣ်ဘူးဒီး သုးကလၢၤသ့ၣ်တဖၣ်ပျံၤတၢ်အယိ မုၢ်နၤဒီအဆၢကတီၢ် အဝဲသ့ၣ်ဟးထီၣ်လၢဟံၣ်ချၢကယုအိၣ်ဃာ်အိၣ်တၢ်တဘျီလၢၤဘၣ် ဒီးသဝီဖိဒုးသ့ၣ်ညါလိာ်သးလၢ တဘျီဟးထီၣ်ယုအိၣ်တၢ်လၢမုၢ်နၤဒီလၢၤဘၣ် လၢအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဘၣ်ဖဲ တၢ်ယုအိၣ်တကံၤတၢ်ဖိတၢ်ဃာ်အဆၢကတီၢ်အယိ သဝီဖိအါဂၤ ဟးထီၣ်ယုအိၣ်ဃာ်အိၣ်ဒီးတၢ်လၢမုၢ်နၤဒီအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါအ့ၣ်ဖြၣ် ၁၉သီ၊ ၂၀၂၂န့ၣ်တချုးလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးဘၣ်န့ၣ် SAC သုးတဖၣ် တဲဘၣ်သဝီခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဘူးဒီးသုးကလၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒ်အမ့ၢ် လၢပျံၣ်၊ နိၣ်ထးဘီ၊ နိၣ်ကီးတ့၊ တန့ဆါ၊ တဝဲဒါဒီးသဝီ အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ တဘျီဟဲဘူးဒီးသုးကလၢၤဘၣ် မုၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကဒီးလီၤဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိာ်ဝးဝးသုး ကလၢၤဟီၣ်ကဝီၤအယိန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ်အံၤ တဒုးသ့ၣ်ညါသဝီဖိဘၣ်ဃးတၢ်ဂ့ၢ်မန့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဒီး လီၤမ့ၢ်ပိာ်လဲၣ်အဂ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲသုးကလၢၤအယၢၤန့ၣ် သဝီဖိလ့ၢ်လိာ်သ့ၣ်ထဲလၢကျဲပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒိဖျိလၢသုးကလၢၤအံၤအိၣ်ဘူးဒီးသဝီတဖၣ်အယိ သဝီဖိကျိၢ်ပနၢ်ဟးယုအိၣ်ဆၣ်ဖဲသုးကလၢၤကဟိာ်ကပၤထီၣ်ဘိ ဒီးသဝီဖိတဖၣ် လဲၤယုက့ၤအကျိၢ်ပနၢ်ကီးဟါဒီးန့ၣ်လီၤ. အယိ လၢသဝီဖိမ့ၢ်ဂ့ၤ ဒီးအဝဲသ့ၣ် ကျိၢ်ပနၢ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ် မ့ၢ်ပိာ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် မ့ၢ် SAC သုးတဖၣ် ဒီးလီၤမ့ၢ်ပိာ်နီၢ်ကီၢ်ခါ တဒီးလီၤနီၢ်ကီၢ်တခါန့ၣ် သဝီဖိတဖၣ် တသ့ၣ်ညါလီၢ်တံၢ်ဘၣ် မုၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တထံၣ်တၢ်ပနီၣ် လၢတၢ်ဒီးလီၤမ့ၢ်ပိာ်အလီၢ်အိၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အါဖဲ လါမ့ၢ် ၃၀သီ၊ ၂၀၂၂န့ၣ် ဖဲတန့ဆါသဝီ တန့ဆါကီၢ်ဆၣ်၊ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ SAC သုး (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ်- ၅၄၇ အသုးကလၢၤဖဲ တန့ဆါသဝီအံၤန့ၣ်လီၤ. သုးလၢအခးသီၣ်ကျိလၢမုၢ်နၤဒီဒီး တပျဲသဝီဖိလဲၤဘူးဒီးအသုးကလၢၤဘၣ် မုၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဲလၢကဒီးလီၤဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိာ်တဖၣ်ဝးဝး အသုးကလၢၤအယိန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)

လီၢ်ကဝီၤကမျၢၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်ယိၣ်လၢ BGF သုးကဖိၣ်ပီၤတၢ်အဂ့ၢ်

ဖဲလါမ့ၢ် ၁၀သီ၊ ၂၀၂၂န့ၣ်ဂီၤဒီအဆၢကတီၢ်န့ၣ် သုးခိးကီၢ်ဆၢ (BGF) သုးဖိအနီၢ်ဂံၢ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ် ဟဲက့ၤလၢဒူသထူၣ်မ့ၢ် မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရဲၣ်တကပၤသ့ၣ်တဖၣ် ဟဲက့ၤဘၣ်ကျဲလၢတန့ဆါကီၢ်ဆၣ်၊ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢတန့ဆါကီၢ်ဆၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ နၢ်ဟူစ့ၢ်ကီးတၢ်ကစီၣ်လၢ BGF သုးတဖၣ် ဖိၣ်ပီၤတၢ်လၢတၢ်လီၢ်အဂၤ (ဒ်အမ့ၢ်ဒူသထူၣ်ဒီးမုၢ်တြီၢ်ဟီၣ်ကဝီၤ) တဖၣ်အယိ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယိၣ်လၢ BGF သုးတဖၣ်အံၤ ကဖိၣ်ပီၤတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. အယိ ဖဲသဝီဖိတဖၣ်ထံၣ် BGF သုးတဖၣ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်ဟးလၢ ထီၣ်ကီးကိကရူၢ်ကျဲမုၢ်ခိၣ်အယိ သဝီဖိလီၤဆိဒၣ်တၢ်ပိာ်ခွါလၢ အအိၣ်ဘူးဒီးကျဲမုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဃုာ်ဆိဟံၣ်ဆူတၢ်လီၢ်အဂၤ ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဃုာ်ပီၤတၢ်သ့ၣ်

တဖန်နှုတ်လီ။ (မုၢ်လၢ ဟံၣ်ခွါသ့ၣ်တဖန်အံၤ သးကဖိၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢပီၤတၢအဂီၢ် ကကဲထီၣ်အသးသ့အါဒိၣ်န့ၢ်ဒီး ဟံၣ်မုၢ်တဖန်တက့ၢ်န့ၣ်လီ။

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၣ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမုၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢ သဘူတဖု လၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ် ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီ။ KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုးသဝီဖိတဖန် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဝိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီ။ KHRG ဘိးဘၣ်ရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖန်အံၤ ဒ်သိးကဟ် ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကမၤဖျါတဖန် အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီ။ နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖန်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲးန့ၣ်လီ။

Doo Tha Htoo (Thaton) District

